
 
 

 

Møtereferat 

 
 

Dato:  29. mai 2019 kl. 14.30   

Referent:   Mari Braaten Larssen Møteleder:  Anders Bjørnsen Werp 

Til stede:   

Anna Elisa Tryti Byråd for byutvikling, Bergen kommune 

Anne Iren Fagerbakke Kommunaldirektør, Bergen kommune 

Astrid Aarhus Byrknes Ordfører, Lindås kommune 

Ørjan Forthun Rådmann, Lindås kommune 

Terje Søviknes Ordfører, Os kommune 

Marianne S. Bjorøy Ordfører, Fjell kommune 

Lena Svalastog Garnes Planavdelingen, Fjell kommune 

Terje Mathiassen Ordfører, Askøy kommune 

Eystein Venneslan Rådmann, Askøy kommune 

Anne Gine Hestetun Fylkesordfører, Hordaland fylkeskommune 

Pål Kårbø Fylkesvaraordfører, Hordaland fylkeskommune 

Håkon Rasmussen  Hordaland fylkeskommune 

Torill Klinker  Hordaland fylkeskommune 

Hans-Christian Engum  Hordaland fylkeskommune 

Anders Bjørnsen Werp Statssekretær, Samferdselsdepartementet 

Ingun Hagesveen Samferdselsdepartementet 

Mari Braaten Larssen Samferdselsdepartementet 

Azra Hodzic Samferdselsdepartementet 

Erik Syvertsen Samferdselsdepartementet 

Tor Midtbø Samferdselsdepartementet 

Lars Jacob Hiim Statssekretær, Kommunal- og moderniseringsdepartementet 

Erik Vieth Pedersen Kommunal- og moderniseringsdepartementet 

Tore Leite Kommunal- og moderniseringsdepartementet 

Elisabeth Dahle Kommunal- og moderniseringsdepartementet 

Bjørne Grimrud Konsitituert vegdirektør, Statens vegvesen 

Alberte Ruud Statens vegvesen 

Helge Eidsnes Statens vegvesen 

Beate Mæsel Statens vegvesen 

Grethe Vikane Statens vegvesen 

Lars Christian Stendal Jernbanedirektoratet 



 

 

 
Side 2 

Politisk styringsgruppe for byvekstavtale for 
Bergensområdet - referat fra møte 29.05.19 

Innkalling og dagsorden ble godkjent. Møtet ble holdt for åpne dører. 

 

Sak 1 Brev av 26. mai 2019 fra fylkesordføreren i Hordaland 

Statssekretær Werp redegjorde for statens posisjon: 

 

1. Regjeringen ønsker å ha med flest mulig av partene og helst alle med i en ny 

byvekstavtale for Bergensområdet. Alle kommunene som deltar i forhandlingene, 

er invitert med av en grunn. Deltakelse for de nye kommunene er frivillig.  

2. Lindås kommune har uttrykt ønske om lokalpolitisk behandling av avtaleutkastet 

etter lokalvalget. Dette har bl.a. bakgrunn i kommunesammenslåingene. Vi ønsker 

derfor ikke å tvinge gjennom en avtale før valget. 

3. Basert på dette lukker ikke regjeringen forhandlingene nå. 

4. Regjeringen legger til grunn at det foreligger et forhandlingsresultat som er 

lokalpolitisk behandlet innen utgangen av 2019. 

5. Med en slik framdrift skal ingen tape økonomisk iht. fremforhandlet avtale. 

6. Hvis denne fremdriften ikke holdes og avtaleinngåelse trekker betydelig ut i tid, 

kan vi ikke utelukke at staten må vurdere betydningen dette har for statens tilbud. 

Dette må vurderes nærmere hvis det blir en reell problemstilling. 

7. Staten står ved tilbudet sitt slik det ligger nå.  

8. Avtaleutkastet som blir gjenstand for lokalpolitisk behandling av partene må være 

omforent.  

Trond Høyde Jernbanedirektoratet 

Lars Sponheim Fylkesmann, Vestland 

Kjell Kvingedal Fylkesmannen i Vestland 

Solveig Paule Sekretariatsleder, Miljøløftet 

Ingrid Feet Bjørgo Sekretariatet, Miljøløftet 

Kristoffer S. Monsen Sekretariatet, Miljøløftet 

  

Fra media:  

Kjetil Gillesvik Bergens Tidende 
 

  

  

 



 

 

 
Side 3 

9. Hvis en eller flere av partene velger å trekke seg, må de økonomiske rammene for 

avtalen vurderes på nytt. Vi vil legge til grunn at gjenværende parter ikke skal tape 

økonomisk på at noen går ut. Det er selvsagt ikke slik at parter som trekker seg ut 

får beholde pengene de var tiltenkt gjennom avtalen. 

Statssekretær Hiim supplerte med følgende: 

1. KMD viser til det utkast til arealtiltak i avtalen som foreligger nå. Dette utkastet 

anser KMD som et godt utgangspunkt for en videre forhandling av byvekstavtalen. 

2. KMD er opptatt av en avtale som fortrinnsvis omfatter alle kommunene. For å 

oppnå dette er vi innstilt på å utsette ferdigstilling av avtalen til etter lokalvalget. 

Det ble diskusjon rundt punktene, og det var uenighet om videre fremdrift for 

forhandlingene. Det ble konkludert med at vegdirektøren vil sondere mellom partene og 

innkalle til nytt forhandlingsmøte når det vurderes som hensiktsmessig. 


